
Referat fra generalforsamling Foreningen Endelave Skole 
d. 26/4  
 
 
Deltagere fra bestyrelsen 

● Jacob Eskildsen, formand 
● Dorte Knudsen, kasserer 
● Lars Møller, sekretær 

 
 
Fraværende         

● Søren Lind Jensen, Horsens byråd (forsøgt at koblet op 
online) 

●  Claus Hagstrøm Hansen
 
Der var derudover fremmødt 10 medlemmer. 

 
 
 
Dagsorden jf. vedtægter 

1. Valg af dirigent 
2. Valg af stemmetællere 
3. Formandens beretning 
4. Regnskabsaflæggelse 
5. Behandling af indkomne forslag 
6. Godkendelse af budget 
7. Valg af medlemmer og suppleanter til bestyrelsen 
8. Valg af revisor og revisorsuppleant 
9. Eventuelt 

  
 
REFERAT 
 
Ad 1) Sonja Elgaard blev valgt enstemmigt 
 
Ad 2) Rikke Friis og Line Munk Olsen blev valgt som stemmetællere 
 
Ad 3) Formanden aflagde beretning (beretningen findes ikke skriftligt, hvorfor den bliver gengivet her 
i punktform: 

● Hjemmesiden er blevet renoveret 
● Bygninger er gennemgået og vedligeholdelse aftalt med Horsens Kommune 
● Der er opsat mørklægningsgardiner i gymnastiksalen 
● I hovedbygningen sker der ændringer i legerum, hvor Hjemmeplejen rykker ind 
● Der er optalt borde og stole i gymnastiksalen, og formanden har talt med en arkitekt ved 

Aarhus Universitet. Afventer muligheden for en donation fra Aarhus Universitet, da borde og 
stole  skal udskiftes. 

 
Ad 4) Kassereren gennemgik det vedlagte regnskab1. Regnskabet affødte en række spørgsmål. 
Spørgsmål og svar til kasseren følger: 

1 Regnskab vedlagt. 
 

 
 

mailto:clhh@horsens.dk


● Lars Møller: Der er ikke revisorpåtegning i regnskabet?  
Kassereren forklarede dette med, at den primære revisor, Frede Lassen, er kommet på 
plejehjem, og kassereren ikke har haft tid til at kontakte revisorsuppleanten, Bent Hindrup. 

● Lars Møller: Der nævnes i regnskabet en “reservekonto”, hvorfra der er overført 22.355 til den 
primære bankkonto. Kontoen nævnes ikke i tidligere regnskab og indgår ikke i en egentlig 
statusopgørelse i regnskabet?  
Kassereren forklarede, at dette er en projektkonto, der hører til projektet: “Ørejsen til 
Endelave”. Den er blevet nedlagt, og beløbet er overført til den primære bankkonto. 

● Lars Møller: Er der flere konti, som ikke fremgår i den manglende statusopgørelse i 
regnskabet? Kassereren oplyste, at der ikke er flere konti 

● Lars Møller: Der er oplyst en gæld til Novo Nordisk Fonden på kr. 22.355, som burde være 
opført som gæld i regnskabet. I øvrigt har en forespørgsel hos Novo Nordisk Fonden vist, at 
gælden til Fonden er kr. 26.252. Hertil svarede Niels Aalund, at han finder det 
uhensigtsmæssigt, at andre kontrollerer de projekter, skolen har søgt penge til.  
Niels Aalund fortalte desuden, at projektet er fuldt afsluttet, og at det skyldige beløb 
formentlig er glemt af Novo Nordisk Fonden, og således kan beholdes. Forholdt det faktum, at 
Novo Nordisk Fonden i en mail torsdag 24/42 har skrevet: 
 1) At projektet ikke er afsluttet. 2) At der mangler indberetning for 2022 og endelig finansiel 
indberetning 3) At foreningen skylder Fonden kr. 26.252, som er blevet udbetalt, men ikke 
redegjort for, kommenterede Niels Aalund, at nu risikerer foreningen at skulle betale disse 
penge tilbage. 

● Niels Aalund betvivlede korrektheden i Novo Nordisk Fonds oplysning og kunne ikke redegøre 
for differencen på kr. 3.897,-  

● Sune Kofoed: Er der ikke et misforhold i, at Endelave Skoles konsulents rolle er udlejning af 
shelters og lokaler, der genererer et provenue på kr. 33.585,  og for den indsats, som 
konsulenten udbetales kr. 60.121 for? 
Kassereren svarede, at konsulenten løser mange andre opgaver. 

● Rikke Friis: Posten “øvrige udgifter” på kr. 158.872 er den største post i regnskabet, ville det 
ikke være hensigtsmæssigt at få denne post specificeret yderligere?  
Kassereren fortalte, at posten “øvrige udgifter” bl.a. dækker over alle de investeringer i 
lokalerne, der har været foretaget det forløbne år. 
 
Generalforsamlingen vedtog at godkende regnskabet under forudsætning af, at fejl i 
regnskabet blev rettet, og at regnskabet blev revideret af den fremtidige revisor. 

 
Ad 5) Der var ingen indkomne forslag 
 
Ad 6) Kassereren redegjorde for, at konsulenten var gået en time ned i tid. Budgettet blev vedtaget. 
 
Ad 7) Valg af bestyrelsesmedlemmer: Ordstyreren oplyste, at Lars Møller er på valg. 
 
Jørgen Ulvund bad om ordet i forbindelse med valget:  
Beboerforeningen ønskede at udskifte sin repræsentant, Dorte Knudsen i bestyrelsen. Begrundelsen 
var, at Dorte i sin drivende rolle som skolens kasserer har en vanskelig dobbeltrolle som 
beboerforeningens repræsentant i bestyrelsen. 
Det blev diskuteret, om beboerforeningen kan skifte sin repræsentant, hvilket det jf. vedtægterne er 
muligt på et hvilket som helst tidspunkt.  
Jørgen Ulvund fremførte, at det var mest rimeligt, at beboerforeningen valgte skolens 
generalforsamling for skift af repræsentant, så nuværende repræsentant havde mulighed for i stedet 
at blive valgt af nærværende generalforsamling og dermed blive siddende i bestyrelsen.  
Repræsentanten, Dorte Knudsen, meddelte, at hun ikke ønskede at opstille som valgbar til 
bestyrelsen, men udelukkende være i bestyrelsen som et ikke-valgbart medlem.  

2 Mail og vedlagte dokumenter er vedlagt regnskabet. 
 

 
 



Beboerforeningen valgte på den baggrund at genvurdere sin beslutning for ikke at lave en revolution - 
og Dorte Knudsen blev dermed siddende.  
 
Som valgbar til bestyrelsen fremlagde Lars Møller sin motivation3 for at opstille til bestyrelsen, og blev 
valgt af generalforsamlingen uden modkandidater. 
 
Som suppleanter til bestyrelsen valgtes Jesper Madsen og Torben Mikkelsen 
 
 
Ad 8) Som revisor og revisorsuppleant valgtes Rikke Friis og Line Munk Olsen 
 
Ad 9) Under eventuelt blev flere emner diskuteret: 

● Hanne Nyholt havde tidligere henvendt sig til en repræsentant for bestyrelsen for, i lighed med 
mødelokalet, at få en stationær pc til fremvisning på biblioteket. Bestyrelsen tog dette til 
efterretning 

● Rikke Friis og Line Munk Olsen kommenterede på (manglende) orden og rengøringsstandard i 
køkkenet. Dette emne kom ikke til nogen konklusion 

● Konsulentens rolle i foreningen blev yderligere diskuteret. Bortset fra bookning og 
konsulentens rolle i projektet “Ørejsen til Endelave” blev denne ikke yderligere konkretiseret 

● Der blev foreslået at oprette et brugerråd på skolen 
● Der blev talt skadedyrsbekæmpelse i køkkenet og effektiviteten af denne.  

Kassereren foreslog, at frivillige, der bor tæt på skolen, skulle forestå denne.  
Torben Mikkelsen kommenterede, at foreningen betaler lønninger på godt 160.000 kr. til 
konsulent, pedel og rengøring, så det var urimeligt, at frivillige skulle forestå denne opgave 

● Opgaven med at forbedre infrastruktur og internetforbindelse er besluttet, og der er kontakt 
med Horsens Kommunes IT-afdeling om dette.  
Generalforsamlingen opfordrede til at prioritere denne opgave.   

 
 
 
Referent: 
Sekretær i Foreningen Endelave Skole 
Lars Møller 

3 Vedlagt referatet 
 

 
 


